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Spørgsmål nr. 276 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Mener ministeren, at seks domme på tre år vedrørende ulovlig 

handel med receptpligtig medicin er tilfredsstillende i relation 

til omfanget af handlen med receptpligtig medicin eller mener 

ministeren, at der bør tages nye initiativer for at bekæmpe pro-

blemet, jf. ministerens svar på REU alm. del – spørgsmål 87?”

Svar:

Handel med illegal medicin er ligesom det øvrige narkotikaområdet et prio-

riteret indsatsområde for dansk politi. Jeg har en forventning om, at politiet 

efterforsker og retsforfølger de forhold, som kommer til politiets kendskab.   

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen indhentet en udtalelse fra Rigs-

advokaten, der har oplyst følgende:

”Til brug for besvarelsen af REU (Alm. del) spørgsmål 87 fore-

tog Rigsadvokaten en høring af Københavns Politi, Fyns Politi 

og Østjyllands Politi. Rigsadvokaten anmodede i den forbin-

delse de tre politikredse om at oplyse, om de på baggrund af de-

res erindring var bekendt med domme og bøder om salg af re-

ceptpligtig medicin inden for de seneste tre år. 

De tre politikredse oplyste i den forbindelse, at de i perioden var 

bekendt med i alt seks fældende afgørelser om videreoverdra-

gelse, herunder salg af receptpligtig medicin. 

Henset til, at det oplyste antal fældende afgørelser beror på en 

høring af tre politikredse, og at politikredsenes oplysninger byg-

ger på deres umiddelbare erindringer om sådanne sager, er det 

Rigsadvokatens vurdering, at det samlede antal fældende 

domme og bøder de seneste tre år reelt er noget højere.”
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